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تجارت

اروپا اعتمادسازی كند 

ادامه از صفحه یک
... اسلامی بعد از بدعهدی های آمریکا و کشورهای 
اروپای��ی در برج��ام، س��ر می��ز مذاک��ره نخواه��د 

نشست.
فرانسه زمانی از دور جدید مذاکرات صبحت می کند 
که در برجام بدعهدی خود را نش��ان داد؛ درحالیکه 
طرف ایرانی با انجام تمام تعهدات خود منتظر انجام 
تعهدات طرف خارجی در قبال برجام بود، اما آمریکا 
از این توافق نامه خارج شد و به تبع آن کشورهای 
اروپایی علی رغم عدم اعلام رسمی، در عمل با عدم 

پایبندی به تعهدات خود از برجام خارج شده اند.
هم اکنون ایرانی اسلامی با قدرت به مسیر خود ادامه 
داده و شواهد بین المللی و آمار ها نشان دهنده توسعه 
اقتصادی کشور و برون رفت از شرایط رکودی است؛ 
بنابراین کش��ور نیازی به مذاکره مجدد با آمریکا و 
کشورهای اروپایی حامی این کشور ندارد و با تکیه 
ب��ر تولی��د داخل، اقتصاد مقاومتی و برخورد جدی با 
مفسدان اقتصادی، مسیر را برای شکوفایی اقتصاد 

خود هموار کرده است .
با بیرون رفتن آمریکا از برجام و عدم انجام تعهدات 
برجامی توسط کشورهای اروپایی و از طرف دیگر 
پیش��رفت های سیاس��ی و اقتصادی ایران در سال 
ه��ای اخی��ر به ویژه پیروزی های جبهه مقاومت در 
منطقه، باعث ش��ده که بسیاری از منافع آمریکایی 
ها و اروپایی ها به خطر بیافتد؛ بنابراین فرانس��ه به 
نیاب��ت از آمری��کا و برخی از کش��ورهای اروپایی و 
منطق��ه ای صحب��ت از مذاک��ره مجدد می کند که 
ب��ه هیچ وجه در ح��ال حاضر امکان مذاکره مجدد 

وجود ندارد.
جمهوری اس��لامی به ط��ور پیاپی اعلام کرده که 
در خصوص مس��ائل موش��کی و دفاعی هیچگونه 
مذاکره ای انجام نخواهد داد؛ بنابراین طرح فرانسه 
برای حل مشکلات منطقه ای ایران از جمله مسائل 
موشکی ، برای جمهوری اسلامی قابل قبول نیست؛ 
لذا توصیه می شود که کشورهای اروپایی به دنبال 
اعتمادسازی مجدد باشند و از طرح مذاکرات جدید 
در حال حاضر با توجه به بدعهدی هایی که در قبال 

برجام و ایران انجام داده اند، پرهیز کنند.
منبع: خانه ملت

يادداشت

گ�روه تج�ارت: در پانزدهمی�ن اجلاس کمیس�یون هم�کاری های 
اقتصادی و تجاری ایران و ترکمنس�تان، پیش�برد اهداف اقتصادی 
و تج�اری بی�ن دو کش�ور ب�ر اس�اس رابطه برد برد م�ورد تاکید قرار 

گرفت.
به گزارش ایلنا و به نقل از اتاق بازرگانی ایران، حسین سلاح ورزی 
در این اجلاس با نگاهی به مشترکات فرهنگی و تاریخی چندین 
هزارساله بین ایران و ترکمنستان از فراز و فرودهایی سخن گفت که 

طی دهه ها بین روابط ایران و ترکمنستان به وجود آمده است.
به باور او، این مس��ئله در فضای بین المللی امری طبیعی اس��ت اما 
آنچه اهمیت دارد تلاش��ی اس��ت که در راس��تای ترس��یم پایه های 
مناس��بات بر اس��اس اصول محکم و قابل اعتماد از س��وی دو طرف 

صرف می شود.
نایب رئیس اتاق ایران تعاملات و ملاقات متقابل مسئولان دو کشور 
در سال جاری و تبادل هیأت های اقتصادی و تجاری را بیانگر اهمیت 
توسعه همه جانبه روابط از جمله توسعه همکاری های تجاری بین 

ایران و ترکمنستان دانست.
س��لاح ورزی در ادامه به برنامه ریزی ایران برای افزایش مراودات 
تجاری و توسعه سرمایه گذاری ها و همکاری های اقتصادی، علمی 
و فن آوری اش��اره و همکاری با ایران را با توجه به نیروی انس��انی 
تحصیل کرده، ذخایر طبیعی و پتانس��یل های متعدد اقتصادی، به 
عنوان س��کویی برای دسترس��ی سایر کشورها به بازار داخل و بازار 

کشورهای منطقه معرفی کرد.
س��لاح ورزی معتقد اس��ت موقعیت جغرافیایی ایران و اس��تقرار آن 

در منطقه ای که کش��ورهای بزرگی در آن منافع حیاتی برای خود 
قائل اند، به طور طبیعی، منجر به گس��ترش تعاملات ایران با س��ایر 

کشورها شده است.
او تصریح کرد: از نظر اقتصادی ش��اهراه های بزرگ تجاری جهان 

در دریا و خشکی یا از ایران یا از نزدیکی ایران می گذرند و از طرفی 
ایران با پانزده کشور مرز آبی و خاکی دارد؛ ضمن اینکه برخورداری 
از بخش قابل توجهی از انرژی جهان، داشتن موقعیت ژئوپلیتیکی و 
ژئواستراتژیکی مناسب، جایگاه مهم در میان کشورهای صادرکننده 

نفت )اپک( و همچنین، نقش بالقوه در تأمین امنیت اقتصادی و انرژی 
جهان، شرایط منحصر به فردی را از آن ایران کرده است.

نایب رئیس اتاق ایران همچنین به ویژگی های ترکمنستان اشاره و 
تأکید کرد: با اتصال خط ریلی ایران از طریق ترکمنستان به قزاقستان 
و وج��ود ظرفیت های حمل ونقل��ی و اقتصادی کم نظیر در منطقه، 
امکان اتصال ایران به راه آهن چین و روسیه نیز فراهم شده است.

وی حجم تجارت ایران و ترکمنستان با جهان در سال ۲۰۱8 را بالغ بر 
۱۴8 میلی��ارد دلار اع��لام ک��رد، در حالی که حجم مبادلات تجاری 
بین دو کشور در همان سال ۴۰9 میلیون دلار برآورد می شود؛ یعنی 

حدود ۰.۲۷ کل حجم تجارت دو کشور با جهان.
او ادامه داد: با توجه به توانمندی ها و پتانس��یل دو کش��ور و عزم 
جدی دو کشور بر گسترش روابط دوجانبه، انتظار می رود این میزان 
به صورت قابل توجهی افزایش یابد.س��لاح ورزی خاطرنش��ان 
کرد: برگزاری منظم این نشست ها، فرصت های بیشتری برای 
همکاری و تعامل همه جانبه میان تجار و بازرگانان فراهم می آورد. 
لازمه همکاری های تجاری بیش��تر، ارائه امکانات و تس��هیلات 
برای حضور فعالان اقتصادی ایرانی و ترکمنی در کشور مقابل 
است، اما زیرساخت های موجود، به حد کافی توسعه نیافته است.
او همچنی��ن وظیف��ه دولت ها را فراهم آوردن بس��ترهای لازم، 
تأمین امنیت اقتصادی و تسهیلات تجاری عنوان و تشریح کرد: 
وظیفه بخش خصوصی نیز شناس��ایی فرصت های اقتصادی و 
تحقق نفع متقابل در ابتکارها و همکاری های مشترک و اجرای 

آن هاست.

نایب رئیس اتاق ایران تشریح کرد؛

تلاش برای افزایش مبادلات تجاری تهران و عشق آباد

لزوم افزایش همکاری  ایران و کره جنوبیدستور تسهیل صادرات محصولات کشاورزیصحت و سقم خبر واگذاری ایران خودرو 
وزیر صمت گفت: هرکس س��هام ایران 
خودرو را بخرد ما مشکلی نداریم. ستاد 
اجرایی فرمان امام خودش س��هام دارد 
و اگر این س��هام را هم بخرد خوش��حال 
می شویم و اگر نخرند ما در بورس عرضه 

می کنیم.رض��ا رحمان��ی در گفت وگ��و با ایلنا، در پاس��خ به این 
س��وال که آیا خبر واگذاری ایران خودرو به س��تاد اجرایی فرمان 
حضرت امام صحت دارد یا خیر، گفت: س��هام ایران خودرو در 
بانک پارس��یان اس��ت و چون س��تاد هم آنجا سهام دار است این 
صحبت گفته ش��ده اس��ت. هرکس س��هام ایران خودرو را بخرد 
ما مش��کلی نداریم. س��تاد اجرایی فرمان امام خودش سهام دارد 
و اگر این سهام را هم بخرد خوشحال می شویم و اگر نخرند ما 

در بورس عرضه می کنیم.

ب��ه  رئیس جمه��ور  اول  مع��اون 
وزارتخانه های امور اقتصادی و دارایی 
و صنعت، معدن و تجارت دستور داد تا 
مساعدت لازم را برای تسهیل صادرات 
محصولات کشاورزی به خارج از کشور 

انجام دهند. به گزارش تجارت به نقل از خبرگزاری مهر،  جلسه 
هیئ��ت وزی��ران به ریاس��ت معاون اول رئی��س جمهور برگزار 
ش��د، وزارت جهاد کش��اورزی گزارشی درخصوص رشد تولید 
محصولات کش��اورزی در کش��ور و اقدامات صورت گرفته، به 
هیئت وزیران ارائه داد. اس��حاق جهانگیری معاون اول رئیس 
جمهور به وزارتخانه های امور اقتصادی و دارایی و صنعت، معدن 
و تجارت دستور داد تا مساعدت لازم را برای تسهیل صادرات 

محصولات کشاورزی به خارج از کشور انجام دهند.

در دیدار رئیس اتاق تبریز با سفیر جمهوری 
کره در تهران ضمن یادآوری سابقه روابط 
اقتصادی دو کشور، بر لزوم تلاش دوجانبه 
برای افزایش مناسبات دوجانبه تأکید شد.به 
نق��ل از اتاق بازرگانی ایران، ریو جئوینگ 

هیون، سفیر جمهوری کره در تهران با رئیس هیات نمایندگان اتاق 
تبریز دیدار و در خصوص گسترش همکاری های همه جانبه در شرایط 
سخت اقتصادی گفت وگو کرد.یونس ژائله، در این دیدار با اشاره به 
وجود صنایع سنگین و های تک در آذربایجان شرقی، در خصوص 
ظرفیت های طبیعی و صنعتی اس��تان نیز گفت: با توجه امکانات و 
منابع طبیعی استان که در بخش تولید محصولات کشاورزی ارگانیک 
وجود دارد؛ فعالان اقتصادی و تجار استان توانسته اند سهم عمده ای 

از صادرات محصولات کشاورزی به خود اختصاص دهند.

گروه راه و مس�کن: روند اصلاح قانون پیش فروش مدت هاس�ت 
که در کمیس�یون قضایی مجلس مس�کوت مانده و این در حالی 
است که به ادعای دفاتر املاک و سازندگان، قانون فعلی قابلیت 

اجرا ندارد.
به گزارش ایسنا، روند اصلاح قانون پیش فروش فعلی به عنوان 
یکی از مهم ترین منابع تزریق مالی به حوزه  س��اخت و س��از که 
س��ازندگان در حال حاضر آن را به  دلیل اش��کالات ش��کلی و 
ماهوی، فاقد قابلیت اجرا می دانند، مدت هاست که در کمیسیون 
قضایی مجلس مسکوت مانده است. بر این اساس، انبوه سازان 
در دستور کار قرار گرفتن این اصلاحیه را از ریاست قوه قضاییه 

خواستار شدند.
پیش فروش س��اختمان به دلیل مش��کلاتی که در دهه های ۷۰ 
و 8۰ برای بس��یاری از خریداران ایجاد کرد در س��ال ۱۳89 با  
وضع قوانین س��ختگیرانه مورد رس��یدگی قرار گرفت. با وجودی 
که پس از تصویب این قانون جلوی بسیاری از کلاهبرداری ها 
گرفته ش��د، عملا قابلیت اجرا ندارد و به همین دلیل، س��ازندگان 
از یکی از مهم ترین منابع مالی خود محروم  شدند. از سه  چهار 
س��ال قبل روند اصلاح قانون آغاز ش��ده اما انبوه سازان معتقدند 
که کند پیش می رود. کانون انبوه سازان در نامه ای که به رییس 
قوه قضاییه نوش��ته  یادآور  ش��ده اس��ت: »به  دلیل چند فقره 
سوءاس��تفاده و کلاهبرداری توس��ط چند سازنده مسکن که فاقد 
صلاحیت بوده و بدون  مجوز احراز صلاحیت اقدام به این امرنموده 
بودند، قوه قضاییه به منظور پیشگیری از جرم، پیش نویس قانون 

پیش فروش س��اختمان را ارایه می نماید که در س��ال ۱۳89 به 
تصویب مجلس شورای اسلامی می رسد اما از آن جا که این قانون 
به لحاظ حقوقی و فنی دارای ایرادات شکلی و ماهوی بوده و تحت 

هیچ یک از مواد آن منافعه مش��روع و به حق  تولیدکننده رعایت 
نشده سال هاست بلااقدام می ماند«. در این نامه از حجت الاسلام 
رئیسی خواسته شده تا در اولین جلسه سران سه قوه، اهمیت تسریع 

در تصویب اصلاحیه قانون پیش فروش مطرح شود.
با توجه به بالا رفتن قیمت مس��کن، بس��یاری از متقاضیانی که 
ق��درت خری��د خان��ه را  ندارند  اقدام به پیش خرید می کنند که در 
بس��یاری موارد به خلف وعده، کلاهبرداری یا فروش مال غیر 
می انجام��د. گزارش ه��ای میدانی نش��ان می دهد با وجودی که 
قانون پیش فروش، دفاتر املاک و افراد حقیقی را از انعقاد قرارداد  
پیش فروش منع کرده، بعضا قراردادهای دستی بین پیش خریدار 
و پیش فروشنده امضا  می شود که البته برای قانون گذار، ضمانت 
اجرایی دارد اما بسیاری از خریداران در این بین مال باخته می شوند. 
طبق قانون، قرارداد پیش فروش باید به صورت سند رسمی ارایه 
شود و اگر قردی به شکل  غیررسمی  اقدام به انعقاد قرارداد کند 
مرتکب تخلف ش��ده که برای آن از 9۱ تا یک  س��ال حبس در 
نظر گرفته شده است. مشاوران املاک باید متعاملین پیش فروش 
را به دفاتر اس��ناد رس��می هدایت کنند. اگر مش��اور املاک راسا 
خ��ودش اق��دام ب��ه انعقاد قرارداد کند برای  بار  اول تا یک س��ال 
پروانه او تعلیق می شود، بار دوم تا دو سال و بار سوم برای همیشه  

پروانه اش ابطال می شود.
در این شرایط بسیاری از دفاتر مشاور املاک به دلیل عدم دستیابی 
به کمیسیون تمایلی به معرفی متعاملین به  دفاتر  اسناد رسمی 
ندارن��د، ل��ذا ای��ن قانون از قابلیت اجرا برخوردار  نیس��ت و به نظر 
می رسد برای تزریق نقدینگی به حوزه ساخت و ساز لازم  است 

ایرادات آن  برطرف شود.

توسط انبوه سازان مطرح شد؛

ريسك فعاليت هایدرخواست تسریع در بررسی اصلاحیه پیش فروش مسکن
 غير مولد افزايش يابد

ادامه از صفحه یک
...با کش��ورهای دیگر ش��د که ماش��ین آلات فرسوده و مصرف زیاد 
انرژی در خطوط تولید، افزایش قیمت تمام ش��ده تولید و در اختیار 

نداشتن میدان رقابت از مظاهر این شکاف است.
هرچند شرایط تحریم نوسازی ماشین آلات بخش تولید را دشوار 
کرده اما این اقدام در بخش هایی از خطوط تولید کشور در حال انجام 

است اما این کار با هزینه بیشتر انجام می شود. 
در صورتی که شکاف تکنولوژیکی بین صنعت ایران با کشورهای 
دیگر از بین نرود، بخش تولید ایران با مشکلات جدی مواجه خواهد 

شد.
از سوی دیگر اتلاف زیاد انرژی در کشور زیاد است. این اتلاف در ۲ 

بخش انتقال برق و فناوری های روز اتفاق می افتد.
در مورد یارانه های پنهان انرژی و هدفمند کردن یارانه ها نیز این 
موضوع دوباره مطرح ش��ده و هفته قبل مجلس ش��ورای اس��لامی 
نشست غیرعلنی در این زمینه برگزار کرد که نماینده اتاق بازرگانی 
ایران به آن نشس��ت دعوت ش��د و نظر خود را در این مورد اعلام 

کرد.
اصل موضوع هدفمند کردن یارانه ها و یارانه های پنهان قابل توجهی 
که در کشور پرداخت می شود و افراد ثروتمند بیشتر از افراد فقیر از آن 
استفاده می کنند، درست است و باید این هدفمندی صورت گیرد اما 

قبل از آن باید بستر مناسب برای پیاده کردن آن ایجاد شود.
اینکه هدف اصلی بعد از هدفمند شدن یارانه ها چه خواهد بود، این 
یارانه چگونه تقسیم خواهد شد و سهم بخش تولید و صنعت از آن 
چقدر خواهد بود و آیا یارانه نقدی دوباره بین مردم توزیع خواهد شد، 

سوالات مهم در این زمینه است.
علت اینکه استقبال مطلوبی از سرمایه گذاری در ایران توسط فعالان 
بخش خصوصی انجام نمی شود، ریسک بسیار سرمایه گذاری است 
و نمی توان مطمئن شد که طی یک سال آینده برای این سرمایه 

گذاری چه اتفاقی خواهد افتاد.
باید سرمایه گذاری در فعالیت های مولد جذاب و سودآورتر شود و 

ریسک فعالیت های غیرمولد افزایش یابد.
نقدینگی در کشور سالانه ۲6 درصد رشد دارد اما بخش های مولد 
صنعت رش��دی ندارد و هیچ توازنی بین این دو بخش ایجاد نش��ده 

است.
منبع: ایرنا

سرمقاله

مدیرکل راه و شهرسازی قزوین با اشاره 
ب��ه تفاهم نامه منعقد ش��ده میان وزارت 
خان��ه ه��ای راه و شهرس��ازی و دفاع و 
پش��تیبانی نیروهای مسلح گفت: مراحل 
انعقاد تفاهم نامه اس��تانی جهت اجرایی 
ش��دن ط��رح تامی��ن مس��کن کارکنان 

نیروهای مسلح استان آغاز شد.
مس��عود حق لطفی ب��ا تاکید بر ضرورت 
اج��رای ط��رح اقدام ملی تولید مس��کن 
عنوان کرد: تامین مسکن برای نیروهای 
مس��لح یکی از ش��قوق این اس��ت که با 
توج��ه ب��ه تفاهم نام��ه وزارت دفاع و راه 

و شهرس��ازی مقرر ش��ده که ۱۰۰ هزار 
واح��د در کل کش��ور ب��رای کارکن��ان و 
بازنشس��تگان نیروهای مس��لح احداث 
شود که با توجه به برش استانی، مراحل 
انعق��اد تفاه��م نامه اس��تانی آن هم آغاز 

شده است.

مدیرکل راه و شهرس��ازی هرمزگان در 
بازدی��د میدانی از شهرس��تان س��یریک 
ضم��ن بررس��ی آخری��ن وضعیت پروژه 
ه��ای عمرانی این اداره کل از نزدیک در 
جریان روند پیش��رفت اجرایی این طرح 

ها قرار گرفت.

رضای��ی افزود: اس��تمرار ای��ن بازدیدها 
موجب ش��ناخت هر چه بیش��تر مدیران 
اجرایی با مشکلات روزمره و برنامه ریزی 

و تسریع در جهت رفع آنها خواهد شد.
وی بیان داش��ت: احداث مجتمع ادارات 
س��یریک یکی از پروژه ه��ای زیر بنایی 

مهم و تاثیرگذار این شهرس��تان اس��ت 
ک��ه ب��ا زیربن��ا ۲ ه��زار و 866 متر مربع، 
ب��ا اعتب��ار هزینه ش��ده ۲6 میلیارد ریال 
در حال س��اخت اس��ت و در حال حاضر 
این پروژه قریب به ۷۵ درصد پیش��رفت 

فیزیکی دارد.

کارکنان نیروهای مسلح خانه دار می شوندبازدید از پروژه های در دست اجرا راه و مسكن 
www.tejaratonline.ir

طرح جامع بندر چابهار در انتظار تصويب
گروه راه و مس�کن: محمدرضا الهیار عضو هیأت عامل س�ازمان 
بن�ادر و دریان�وردی گف�ت: یک�ی از اقداماتی که ب�رای همه بنادر 
کش�ور از س�ال گذش�ته طرح مطالعاتی آن انجام شد، تکمیل فاز 
دوم ط�رح جام�ع بن�ادر بازرگانی ازجمله چابهار اس�ت که در این 
طرح یکی از بحث های اصلی، بررسی راهکارهای افزایش سهم 

ریل در بنادر است.
محمدرض��ا الهیار، معاون مهندس��ی و توس��عه ام��ور زیربنایی 
سازمان بنادر و دریانوردی در گفت وگو با خبرنگار پایگاه خبری 

وزارت راه و شهرس��ازی در خصوص نشس��ت تخصصی بررسی 
راهکارهای توس��عه بندر چابهار با اش��اره به اینکه این جلس��ه در 
راستای هماهنگی های بیشتر انجام شد، اظهار داشت: برای بندر 
چابهار با نگاه توس��عه ای به منطقه س��واحل مکران، مطالعات و 
بررس��ی های اولیه توسط مشاوران بین المللی اوایل دهه هشتاد 

انجام شد.
وی ادامه داد: در آن مقطع ۵ فاز برای توس��عه چابهار پیش بینی 
شده بود تا به ظرفیت عملیاتی 8۲ میلیون تن در این بندر برسیم. 

فاز نخس��ت  آن این طرح در اواخر دهه 8۰ آغاز و یک ش��رکت 
داخلی برنده انجام این قرارداد بین المللی ش��د و  گام نخس��ت 
طرح توسعه ای آن هم دو سال پیش با حضور ریاست جمهوری 

به بهره برداری رسید.
 وی افزود: در حال حاضر مراحل نهایی عملیات طرح توس��عه 
فاز یک در دست اجرا بوده و شروع بهره برداری از اسکله ها کلید 
خورده و تأسیسات پسکرانه نیز در حال تکمیل شدن است تا فاز 

نخست به زودی اجرا و نهایی شود.

معاون مهندسی و توسعه امور زیربنایی سازمان بنادر و دریانوردی 
در بحث امکانات بندر چابهار از آغاز و پروژه های مدنظر در بحث 
توسعه این بندر گفت: در بندر چابهار همان ابتدا ۳ پست اسکله 
کانتینری در بهره برداری مورد استفاده قرار گرفت و بعد هم دو 
پست اسکله چندمنظوره پیش بینی شد که هم اکنون این اسکله ها 
به اتمام رس��یده اند. در مرحله ش��روع بهره برداری از چابهار کار 
اسکله های کانتینری آغاز شدند و هم اکنون تأسیسات پسکرانه 

ای، همان طور که گفته شد در حال تکمیل است.

صادرات 4 ميليارد دلاری واحدهای مستقر در شهرک ها و نواحی صنعتی در سال 97
گروه صنعت و معدن: معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و مدیرعامل 
سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران گفت: در نیمه نخست 
امسال 6۰۰ واحد صنعتی راکد و غیرفعال در سطح شهرک ها و نواحی 

صنعتی کشور فعال و به چرخه تولید بازگشت.
به نقل از وزارت صمت، محس��ن صالحی نیا در جریان س��فر به اس��تان 
چهارمح��ال و بختی��اری با بیان این مطل��ب، افزود: از مجموع ۱۰ هزار 

واحد کوچک و متوس��ط تولید غیرفعال در س��طح ش��هرک ها و نواحی 
صنعتی، فعال س��ازی یکهزار و ۳۵۰ واحد در س��الجاری در دس��تورکار 
دولت قرار گرفت که نیمه نخس��ت امس��ال 6۰۰ واحد راکد با همکاری 

ستاد تسهیل و رفع موانع تولید به چرخه تولید بازگردانده شد. به گفته 
او، س��ال گذش��ته نیز با سیاس��ت های دولت تدبیر و امید یکهزار و۷۰۰ 
واحد صنعتی غیرفعال در ش��هرک ها و نواحی صنعتی س��طح کشور به 
چرخه تولید بازگشت. صالحی نیا افزود: سیاست دولت دوازدهم با توجه 
به فراهم بودن زیرس��اخت های لازم ، اس��تقرار صنایع در شهرک های 

صنعتی کشور است .


